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سایهای برای همیشه

اگر میخواهید بانوی خانهتان باشید باید همسرتان، مرد خانه باشد؛ با تمام آن تعاریفی که در فرهنگ ما از مرد خانواده

وجود دارد.

همشهری دو - ندا داوودی:اگر می&zwnj;خواهید بانوی خانه&zwnj;تان باشید باید همسرتان، مرد خانه باشد؛ با تمام
آن تعاریفی که در فرهنگ ما از مرد خانواده وجود دارد.

شما عزيز&zwnj;تر خواهید بود، با آرامش بیشتري زندگي خواهید كرد و فرزندان&zwnj;تان هم با سلامت روان بیشتري
رشد مي&zwnj;كنند و براي پذيرش نقش&zwnj;هاي فرداي&zwnj;شان آماده مي&zwnj;شوند اگر شما هم براي
تثبیت جايگاه همسرتان، همراه باشید و خانه&zwnj;اي بسازيد كه پدر خانواده در آن كوهي استوار و حمايتگر و مادر
خانواده دريايي مهربان و آرامش&zwnj;بخش باشد. خانه&zwnj;اي كه هر كس هر نقشي دارد، درست و مناسب در آن

ديده مي&zwnj;شود و نقش زيباي پدري گرمابخش آن خواهد بود؛ بي&zwnj;بهانه، همیشگي و زيبا.

شرط اول، احترام به پدر

شما به&zwnj;عنوان خانم خانه اگر بخواهید احترام&zwnj;تان حفظ شود و خانه&zwnj;تان بي&zwnj;نظم و قاعده
نباشد، بايد پرچم دار حفظ احترام به پدر خانواده باشید. اينكه در نسل&zwnj;هاي امروزي بین زن و شوهر، رفاقت و
صمیمیت بیشتري در ظاهر به چشم مي&zwnj;خورد، بسیار زيباست اما اگر اين صمیمیت و در اصطلاح راحت بودن
بخواهد مانع از حفظ احترام شود نتیجه&zwnj;اش خانه&zwnj;اي خواهد بود كه در آن سنگ&zwnj;روي&zwnj;سنگ
بند نمي&zwnj;شود. شما براي اينكه خانواده موفقي داشته باشید نیاز داريد كه حرمت آدم&zwnj;ها در هر نقشي كه
هستند حفظ شود. مهم&zwnj;ترين كسي كه بايد حرمتش حفظ شده و جايگاهش خاص باشد، پدر خانواده است.
پدري قوي كه به واسطه رابطه موفق&zwnj;تان باهم، حرمت زيادي براي&zwnj;تان قائل است باعث مي&zwnj;شود
بچه&zwnj;ها به هر دوي شما احترام بگذارند و اين شرايط، ضمانت اجرايي خوبي خواهد بود براي اجراي قوانیني كه در
خانه&zwnj;تان وضع مي&zwnj;كنید تا نظام خانواده&zwnj;تان مستحكم&zwnj;تر باشد. يكي از نقش&zwnj;هاي مهم
شما در خانه اين است كه جايگاه همسرتان را براي فرزندان مشخص كنید. با حفظ احترام به او در عین صمیمیت به
كارهاي به  وقتي  كند،  بازي  ساعت&zwnj;ها  آنها  با  پدرشان  اگر  حتي  كه  مي&zwnj;آموزيد  بچه&zwnj;ها 
درسي&zwnj;شان رسیدگي مي&zwnj;كند و يا در مورد كاري كه انجام داده&zwnj;اند از آنها توضیح مي&zwnj;خواهد،
در آموخته مي&zwnj;شود هم  رفتار شما  در  كه هم  پدر چیزي است  باشند. حفظ حرمت  پاسخگو  بايد درست 
حرف&zwnj;هاي&zwnj;تان. وقتي شما در گفتار، احترام شوهرتان را رعايت كنید، زماني كه فرزندتان صدايش را بالا ببرد
يا حرف نامناسبي بزند، مي&zwnj;توانید در خلوت مادر و فرزندي به او تذكر بدهید و بخواهید كه ديگر چنین رفتاري را
تكرار نكند. اما اگر خودتان شوهرتان را با الفاظ زيبا صدا نكنید، جملات شايسته به&zwnj;كار نبريد و اختلافات&zwnj;تان
را بر سرش فرياد بزنید، ديگر نمي&zwnj;توانید از فرزندانتان توقع داشته باشید برعكس شما رفتار كنند. رطب خورده

نمي&zwnj;تواند منع رطب كند؛ اين يك قانون همیشگي است.

براي همه&zwnj;&zwnj;چیز متشكرم

بین شما و همسرتان باتوجه به تربیت، فرهنگ و توافق اولیه&zwnj;اي كه با هم داشتید، حقوق و تكالیفي وجود دارد.
شوهر شما در قوانیني نامرئي اما لازم&zwnj;الاجرا اغلب شب&zwnj;ها زباله را بیرون برده، خريد خانه را انجام
مي&zwnj;دهد، شما را براي تفريح به رستوران و پارك مي&zwnj;برد و كارهاي زياد ديگري را هم انجام مي&zwnj;دهد
تا شما در آرامش باشید. درست است كه شما هم ملزم به انجام كارهايي هستید و درست است كه اگر زباله را به دم
در مي&zwnj;برد، فقط شما نبوده&zwnj;ايد كه تولید زباله كرده&zwnj;ايد، خود او هم در آن سهمي داشته اما اينكه
وقتي برمي&zwnj;گردد از او تشكر كنید، كار سختي است؟ اينكه وقتي فهرست خريدتان را تهیه مي&zwnj;كند،
به&zwnj;جاي ايراد گرفتن از نوع خريدش به او بگويید: &laquo; ممنونم، خسته نباشي، زحمت كشیدي&raquo; خیلي
براي&zwnj;تان هزينه دارد؟ اين حرف&zwnj;ها نه گفتنش كار سختي است و نه باعث مي&zwnj;شود كه همسرتان از
دفعه بعد خريد بدتري انجام دهد. شما با اين كار، هم فرهنگ خودتان را نشان داده&zwnj;ايد هم به فرزندان&zwnj;تان
آموخته&zwnj;ايد كه وقتي ديگري كاري براي آنها انجام مي&zwnj;دهد حتي اگر وظیفه&zwnj;اش باشد و به خواست
خودش انجام داده باشد، باز هم بايد از او تشكر كنند و اين چیزي است كه در عمل و طي زمان براي آنها نهادينه خواهد
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شد. البته بازهم آموزش قدردان بودن تنها به&zwnj;صورت عملي كافي نیست و به&zwnj;صورت مستقیم هم از آنها
بخواهید تا در قبال كارهاي پدرشان از او تشكر كنند. وقتي براي خريد لباس مي&zwnj;رويد و براي فرزندتان چیزي
مي&zwnj;خريد، به او آرام طوري كه پدرش متوجه نشود بگويد كه از بابا تشكر كن؛ به همین سادگي. خانه&zwnj;اي
كه اهالي آن هیچ كاري را وظیفه ديگري ندانند و در قبال كارهاي هم تشكر كنند، خانه آرام و مناسبي براي زندگي

خواهد بود.

غیبت پشت&zwnj;سر بابا؟

يكي از مواردي كه برخي اوقات خانم&zwnj;ها در زندگي خانوادگي انجام مي&zwnj;دهند و آفت&zwnj;هاي زيادي دارد
اينكه است.  شخصي&zwnj;شان  زندگي  مورد  در  دوستان&zwnj;شان  يا  خواهر  مادر،  با  تلفني  مكالمات 
باشید، يكديگر همفكري داشته  با  در مورد موضوعات مختلف  كنید،  درد دل  بزنید،  را  حرف&zwnj;هاي&zwnj;تان 
مشكل&zwnj;ساز نیست اما اگر قرار باشد گوشي تلفن را برداريد و از اختلاف ديروز&zwnj;تان با همسرتان صحبت كنید
و جزئیاتش را چنان مو به مو تعريف كنید كه مادر يا دوست&zwnj;تان در جريان ريز موضوعات بین شما قرار بگیرد،
آن&zwnj; وقت يك زنگ خطر جدي به صدا درمي&zwnj;آيد. واقعیت اين است كه بیشتر انسان&zwnj;ها وقتي از كسي
دلخور هستند و اختلافي بین&zwnj;شان رخ داده، به&zwnj;جاي آنكه موضوع را بي&zwnj;طرفانه تعريف كنند، از نگاه
خودشان و به نفع خودشان حرف مي&zwnj;زنند. شما هم از اين قاعده مستثني نیستید. اين كار زماني كه در حضور
فرزندان&zwnj;تان انجام شود دوچندان به خانواده&zwnj;تان لطمه خواهد زد؛ اول اينكه بچه&zwnj;ها از شما ياد
مي&zwnj;گیرند كه مي&zwnj;شود پشت سر ديگري و حتي يكي از اعضاي خانواده حرف زد و در حقیقت، ارزشمندي
رازدار خانواده بودن از بین مي&zwnj;رود. دوم اينكه ابهت و اقتدار پدر را در نگاه آنها مي&zwnj;شكند. اگر خیلي كوچك
نباشند و شاهد بدگويي شما از پدرشان باشند، ممكن است حتي از شما دلخور شده و نگاه بدي نسبت به شخصیت
شما پیدا كنند. يادتان باشد بزرگي شوهرتان را مقابل خانواده&zwnj;تان و ديگران؛ چه در حضور او و چه در غیابش حفظ
كنید تا كل خانواده كه خودتان هم شاملش هستید، ارج و قرب بیشتري داشته باشد. نه&zwnj;تنها از همسرتان پیش
كسي بدگويي نكنید حتي پشت سر پدر خانواده مقابل بچه&zwnj;ها هم حرف نزنید؛ مثلا اگر همیشه دير به خانه
مي&zwnj;آيد، مشكل مالي دارد، از روابط او در دنیاي مجازي ناراحت هستید يا هر چیز ديگري كه باعث شده از
نه و  مشاور هستند  نه  آنها  كنید.  بچه&zwnj;ها صحبت  با  اينها  مورد  در  ندارد  لزومي  باشید،  دلخور  شوهرتان 
مي&zwnj;توانند به شما كمك كنند بلكه تنها نتیجه&zwnj;اي كه اين كار مي&zwnj;دهد شكسته شدن ابهت پدري

است كه اگر بشكند، اقتدار خانواده زيرسؤال مي&zwnj;رود.

محدوديت&zwnj;هاي ابرقهرمان زندگي من

نام به  خانه  در  پابرجا  همیشه  استوار  كوه  يك  فرزندان  نگاه  در  و  شود  حفظ  پدر  جايگاه  اگر  كه  است  درست 
&laquo;بابا&raquo; وجود داشته باشد، آرامش بیشتري خواهند داشت اما اين يك واقعیت است كه هیچ پدري از عهده
تمام خواسته&zwnj;هاي خانواده&zwnj;اش برنمي&zwnj;آيد. مشكلات اقتصادي، بیماري، مشغله زياد و دلايل ديگري
ممكن است باعث شود كه پدر از عهده برآورده كردن خواسته&zwnj;هاي فرزندان برنیايد. شما به&zwnj;عنوان مادر
خانواده از همان ابتدا بايد اين موضوع را يك امر عادي جلوه دهید تا براي فرزندان&zwnj;تان طبیعي باشد كه برخي از
خواسته&zwnj;هايشان با جواب منفي روبه&zwnj;رو شود، نه به آن علت كه خواسته&zwnj;شان اشتباه است بلكه به
اين دلیل كه موقعیت برآورده كردن آن وجود ندارد. قرار نیست پدر خانواده يك ابرمرد باشد كه مي&zwnj;تواند با يك دست
میز را بلند كند و با دست ديگر مبل را. قرار نیست پدر خانواده هر كاري را كه خودش و فرزندانش اراده مي&zwnj;كنند،
است؛ پدر  دارد،  وجود  همه  براي  كه  مختلفي  محدوديت&zwnj;هاي  با  پدر  باشد.  محترم  و  عزيز  تا  دهد  انجام 
تكیه&zwnj;گاه، مقتدر و حمايتگر. مهم اين است كه شما اين جايگاه را براي همسرتان با كمك و همفكري خودش تثبیت

كنید تا خانه&zwnj;اي آرام داشته باشید.
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